
P R O T O K Ó Ł Nr2/2020 

z odbytego posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów 
w dniu 28 lipca 2020 r. 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 9:00, a zakończono o godz. 10:00 

W posiedzeniu uczestniczyli: 
Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy Gminy, 
Pracownicy Urzędu Gminy: - Mariusz Wujec, Adam Walczak. 

Porządek obrad: 
1.Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie ąuorum, 
2.Przyjęcie porządku obrad, 
3.Ponowne rozpatrzenie petycji - Stop zagrożenia zdrowia i życia, złożonej w dniu 

23 marca 2020 r. przez KOALICJĘ POLSKA WOLNA OD 5G, 
4.Prace nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji - Stop zagrożenia zdrowia i życia 

Koalicji Polska Wolna od 5G, 
5.Sprawy różne, 
ó.Sporządzenie protokółu z posiedzenia, 
7.Zamknięcie posiedzenia. 

Przebieg posiedzenia 

Ad. 1. 
Radny Pan Jacek Kuryło - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 
Adamów dokonał otwarcia posiedzenia. 
Powitał radnych oraz osoby uczestniczące w posiedzeniu. 
Następnie stwierdził, że na stan 3 członków komisji, obecnych jest 3. 

Lista obecności w załączeniu, 
(zał. Prot. Nr 1) 

Ad. 2. 
Pan Przewodniczący Jacek Kuryło przedstawił proponowany porządek posiedzenia. 
Komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie (za głosowało 3) przyjęła porządek posiedzenia. 

Ad. 3. Komisja Skarg Wniosków i Petycji dokonała analizy petycji - Stop zagrożenia zdrowia 
i życia, złożonej przez KOALICJĘ POLSKA WOLNA OD 5G. 

Po zapoznaniu się z materiałami i przeprowadzeniu analizy stanu prawnego Komisja 
stwierdziła, że dopuszczalne poziomy pola elektromagnetycznego zostały uregulowane 
w rozporządzeniu Ministra Zdrowia z dnia 17 grudnia 2019 r. w sprawie dopuszczalnych poziomów 
pól elektromagnetycznychw środowisku (Dz. U. Z 2019, poz. 2448), będącym aktem 
wykonawczym do ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. prawo ochrony środowiska (t.j. Dz. U. z 2020 
r., poz. 1219z późn. zm.) W związku z powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Gminy Adamów uznała, że w zakresie oceny wpływu zwiększenia wysyłanych częstotliwości na 
środowisko naturalne, Rada Gminy nie ma kompetencji do zbadania przedmiotowego problemu, ani 



też do kwestionowania rozwiązań przyjętych w regulacjach powszechnie obowiązującego prawa. 
Niemniej jednak Komisja wyraża swoje zaniepokojenie co do możliwych negatywnych skutków na 
życie, zdrowie mieszkańców gminy oraz środowisko po wprowadzeniu standardów 5G na terenie 
Gminy Adamów. 

Komisja stwierdziła również, że zalecenie, aby dokonać demontażu istniejących sieci Wi-Fi 
w szkołach tam, gdzie one istnieją i wykonanie nowych instalacji sieci komputerowych w oparciu 
wyłącznie o połączenia kablowe jest bardzo trudne do realizacji ze względów technicznych. 
Obecnie istniejąca sieć bezprzewodowa w szkołach, podległych jednostkach organizacyjnych oraz 
w samym Urzędzie Gminy Adamów ma na celu jedynie wspomagać sieć kablową i światłowodową. 

Jednocześnie Komisja wskazała, że postulowane zalecenie dotyczące zasad korzystania z 
telefonów komórkowych w szkołach należą do właściwości dyrektorów poszczególnych szkół na 
podstawie art. 99 ust. 4 ustawy z 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe (Dz. U. z 2020 r. poz. 910). 

W świetle powyższego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów 
zarekomendowała negatywne rozstrzygnięcie przedmiotowej petycji. 

Ad.4 Komisja Skarg Wniosków i Petycji opracowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji Koalicji Polska Wolna od 5G wraz z uzasadnieniem, 
(zał. Prot. Nr 2) 
Komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie (za głosowało 3) przyjęła projekt proponowanej 
uchwały. 

Ad.5 Pan Mariusz Wujec przedstawił informację dotyczącą powstającej na terenie Gminy Adamów 
sieci światłowodowej. 
Komisja wyraziła swoje zaniepokojenie treścią umów przedstawianych do podpisu mieszkańcom 
przez jednego z operatorów w których oprócz zgody na budowę (podwieszenie światłowodu) 
pojawił się zapis umożliwiający na budowę innej światłowodowej infrastruktury min. wież, słupów, 
masztów itp. 

Ad.6 Komisja sporządziła protokółu z posiedzenia. 

Ad.7. 
Przewodniczący komisji zamknął posiedzenie komisji. 
Na tym protokół zakończono. 

Podpisy Komisji: 



/Załącznik Nr 1 
do protokołu Nr 2 /2020 
Komisji Skarg Wniosków 
i Petycji z dnia 28 lipca 2020 / 

L I S T A 

obecności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów 
z dnia 28 lipca 2020 r. 

Lp. Imię i nazwisko Funkcja Podpis 

1. Jacek Kuryło Przewodniczący JA 
2. Piotr Kostrubiec Z-ca Przewodniczącego 

3. Beata Tyrka-Stećko członek 



/Załącznik Nr 2 
do protokołu Nr 2/2020 
Komisji Skarg Wniosków 
i Petycji z dnia 28 lipca 2020 / 

PROJEKT UCHWAŁY NR.... 
RADY GMINY ADAMÓW 

z dnia 30 lipca 2020 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji Koalicji Polska Wolna od 5G 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 
2020 r. poz. 713) w zw. z art. 9 ust. 2 i art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. 
U. z 2018 r., poz. 870) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Nie uwzględnia się petycji "Stop zagrożeniu życia i zdrowia" wniesionej przez Koalicję Polska 
Wolna od 5G, dotyczącej podjęcia uchwały przez Radę Gminy Adamów w sprawie ochrony 
zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem. 

§ 2. Uzasadnienie rozpatrzenia petycji zawiera załącznik do uchwały. 

§ 3. Upoważnia się Przewodniczącą Rady Gminy Adamów do zawiadomienia składających petycję 
o sposobie jej załatwienia. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 



UZASADNIENIE 

Petycja Koalicji Polska Wolna od 5G wpłynęła do Urzędu Gminy Adamów w dniu 

23. 03. 2020 r. Przedmiotem petycji były postulaty: podjęcia przez Radę Gminy Adamów 

uchwały „w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniami" oraz 

zobowiązania Wójta Gminy / Przewodniczącego Rady Gminy do: wykonania uchwały, 

opublikowania jej na stałe na stronie internetowej Urzędu Gminy oraz profilu Facebooka 

Wójta, przekazania uchwały dyrektorom wszystkich szkół i przedszkoli na terenie gminy 

oraz przekazania uchwały władzom wojewódzkim i krajowym. 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów zapoznała się z treścią 

petycji w dniu 5 maja 2020 r. W protokole posiedzenia Komisja wyraziła swoje negatywne 

stanowisko wobec: wielokrotnego zwiększenia dopuszczalnego poziomu ekspozycji 

mieszkańców na pole elektromagnetyczne z zakresu mikrofalowego oraz wprowadzenia 

standardu 5 G bez wcześniejszego zbadania wpływu tej technologii na zdrowie 

mieszkańców i działanie implantów oraz bez wdrożenia właściwego systemu monitoringu 

natężenia PEM w środowisku. 

Wnoszący petycję postulował również, aby: w uchwale, Rada Gminy zaleciła, 

zdemontować sieci Wi-Fi w szkołach tam, gdzie one istnieją, wykonano nowe instalacje 

sieci komputerowych w oparciu wyłącznie o połączenia kablowe internetowe, bądź 

światłowodowe, nakazano przełączanie na lekcjach telefonów komórkowych w tryb 

samolotowy oraz zakazano ich używania na przerwach poza celami związanymi 

z informowaniem rodziców lub w celach alarmowych. Żądano także zobowiązania 

się do przeprowadzenia kampanii informacyjnych dla mieszkańców nt. zagrożeń 

zdrowotnych związanych z PEM. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów po wcześniejszym zapoznaniu się z treścią 

petycji oraz stanowiskiem Komisji Skarg Wniosków i Petycji zgodnie z art. 18b ust. 1 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713) na XIV 

posiedzeniu VIII kadencji Rady Gminy Adamów w dniu 28 maja 2020 r. zaleciła, aby 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji opracowała, a następnie przedłożyła na najbliższej sesji 

Rady Gminy Adamów projekt uchwały obejmujący w swojej treści stanowiska, zalecenia 

i żądania co do całości postulatów zawartych w petycji. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów, po ponownym 

zapoznaniu się z materiałami oraz po przeprowadzeniu analizy stanu prawnego 



na posiedzeniu w dniu 28 lipca 2020 r. wskazała, że dopuszczalne poziomy pola 

elektromagnetycznego zostały uregulowane w rozporządzeniu Ministra Zdrowia z dnia 

17 grudnia 2019 r. w sprawie dopuszczalnych poziomów pól elektromagnetycznych 

w środowisku (Dz. U. Z 2019, poz. 2448), będącym aktem wykonawczym do ustawy 

z dnia 27 kwietnia 2001 r. prawo ochrony środowiska (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1219 

z późn. zm.) W związku z powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Adamów uznała, że w zakresie oceny wpływu zwiększenia wysyłanych częstotliwości 

na środowisko naturalne, Rada Gminy nie ma kompetencji do zbadania przedmiotowego 

problemu, ani też do kwestionowania rozwiązań przyjętych w regulacjach powszechnie 

obowiązującego prawa. Niemniej jednak Komisja wyraża swoje zaniepokojenie 

co do możliwych negatywnych skutków na życie, zdrowie mieszkańców gminy oraz 

środowisko po wprowadzeniu standardów 5G na terenie Gminy Adamów. 

Komisja stwierdziła również, że zalecenie, aby dokonać demontażu istniejących 

sieci Wi-Fi w szkołach tam, gdzie one istnieją i wykonanie nowych instalacji sieci 

komputerowych w oparciu wyłącznie o połączenia kablowe jest bardzo trudne do realizacji 

ze względów technicznych. Obecnie istniejąca sieć bezprzewodowa w szkołach, podległych 

jednostkach organizacyjnych oraz w samym Urzędzie Gminy Adamów ma na celu jedynie 

wspomagać sieć kablową i światłowodową. 

Jednocześnie Komisja wskazała, że postulowane zalecenie dotyczące zasad 

korzystania z telefonów komórkowych w szkołach należą do właściwości dyrektorów 

poszczególnych szkół na podstawie art. 99 ust. 4 ustawy z 14 grudnia 2016 r. - Prawo 

oświatowe (Dz. U. z 2020 r. poz. 910). 

W świetle powyższego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów 

zarekomendowała negatywne rozstrzygnięcie przedmiotowej petycji. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 


